
Reactie van de voetbalvereniging FC Medemblik en VVW (Wervershoof) aan de raadsleden van de 

gemeente Medemblik. 

Raadsvoorstel  5 maart 2020  

Agendapunt 9.1 (onder Samenleving)   

Rvs investering renovatie kunstgrasvelden 

Is geld belangrijker dan gezondheid van de burgers/kinderen en het milieu? 

Vrijdag, voor de behandeling van dit Raadsvoorstel, zijn wij gebeld door de wethouder over dit 

agendapunt (waarvoor onze dank) en hebben wij de informatie intern besproken. Hieronder onze 

bevindingen en mening. 

Op 31-01-2019 is door de Gemeenteraad besloten dat rubberkorrels niet meer verantwoord zijn op 

basis van de twijfels over de gezondheid van de gebruikers (Burgers/kinderen) en de gevolgen voor 

het milieu.  Een weloverwogen en juist besluit.  

Nu lijkt het college op die keuze terug te willen komen, louter ingegeven door financiële motieven. In 

het voorstel wordt niets meer gezegd over de mogelijk schadelijke gevolgen en de brede 

maatschappelijke onrust die is ontstaan. Wij hebben onze leden lange tijd voorgehouden dat er bij de 

renovatie gewerkt zou gaan worden met een gezonder alternatief voor het rubber. Dat heeft tot rust 

geleid. De keuze om toch met rubber te gaan werken zal weer tot flinke onrust gaan leiden onder 

onze leden.  

Aanleiding. 

De aanleiding van het besluit op 31 januari 2019 was onder andere de discussie aangezwengeld door 

de uitzendingen van NOVA over dit onderwerp en alle onderzoeken en commentaren in de media. 

Samengevat kun je  bij deze onderzoeken constateren dat de helft aangeeft dat er geen gezondheid- 

en milieuproblemen zijn en komen. De ander helft geeft aan dat dit wel degelijk het geval is. 

Opvallend is dat de rapporten die geen schade aantonen hoofdzakelijk uit de (banden)industrie 

komen en de rapporten die wel schade aangeven uit de wetenschappelijke wereld komen. (zie 

artikelen in Trouw 21-09-2017 Joop Bouma en De volkskrant 17 juli 2019 Cor Speksnijder) 

Voor de gezondheid:   

Kom op een zonnige dag eens op een kunstgrasveld met rubber. Over het hele veld hangt een 

blauwe waas tot 50 tot 100 cm boven het (maai)veld. Daar lopen onze volwassenen en kinderen dus 

in te sporten. Daarnaast is de stank niet te harden.  Vooral kinderen krijgen daardoor last met 

ademhalen. Op zijn Westfries gezegd “het slaat op je strot”. Kinderen komen ook fysiek in aanraking 

met de korrels en krijgen, weliswaar zeer kleine hoeveelheden, van de korrels binnen. Ook hier weer 

zeer verschillende conclusies in de diverse rapporten. De (industriële)helft geeft aan niet schadelijk 

en de (wetenschappelijke) helft wel schadelijk. Wij zijn geen onderzoekers of wetenschappers, maar 

gebruikers en alleen al de verdeeldheid over dit onderwerp is voor ons voldoende om geen 

rubberkorrels meer te willen hebben op onze sportcomplexen. 

 Milieu 

Wat ook verbazing wekt is de oplossing die in het Raadsvoorstel wordt genoemd. Plaats er een plank 

omheen en je hebt dit opgelost, zeer waarschijnlijk weer een oplossing van een aanbieder van dit 

product. Wat een kortzichtigheid. Op dit moment zit er een verhard pad om de velden met 



verhoogde stoeprand. Houdt dit de korrels tegen? 

Nee dus!  De rubberkorrels komen in de omliggende sloten, de omliggende sportvelden, de 

straatkolken, de kantine, de kleedkamerdouches en wasbakken, de schoonmaakplekken voor de 

sportschoenen  en thuis in de wasmachine en stofzuiger terecht. Dit komt hoofdzakelijk door 

onbedoeld transport. Sporters en supporters krijgen de korrels in hun kleding en schoenen en nemen 

die overal mee naar toe.  Ook bij het periodiek onderhoud blijven korrels in machines en vooral in de 

borstels van de borstelmachine zitten.  Zo komen de korrels in het milieu terecht en een plank zal dit 

niet oplossen. 

Ontwikkelingen; 

Ook Nationaal en op Europees gebied speelt dit onderwerp al sinds 2016. Wij  willen de 

Gemeenteraad wijzen op de ontwikkelingen over dit onderwerp op Nationaal- en  Europees niveau 

en hen uitdrukkelijk verzoeken dit mee te nemen in hun afwegingen. 

 

Het gaat onder andere over; 

a) Het advies van ECHC (European Conference on Health Communivation), wat deze maand (maart 

2020) wordt ingediend bij de Europese Commissie en een deadline heeft van 20 september 2020. 

Het gevolg van dit advies kan zijn, in het voor sport en gemeente ongunstigste scenario, dat vanaf 

2022 het gebruik van synthetische infill aan banden wordt gelegd. Bestaande velden kunnen 

daardoor niet meer worden aangevuld en uiteindelijk niet meer worden gebruikt. 

b) Aangifte door de milieuorganisatie Recycling Netwerk (Greenpeace en Milieudefensie) voor het 

gebruik van rubbergranulaat op en onder sportvelden tegen sportclubs, Gemeenten en 

bandenleveranciers. 

c) Algemene zorgplicht, voldoet de gemeentes hier wel aan? 

d) De Europese commissie heeft al aangegeven dat de normen voor rubbergranulaat net zo streng 

moeten worden als die van speelgoed. 

Voor de volledige ontwikkelingen verwijzen wij naar de betreffende instanties,  hierbij  enkele links 

over deze problematiek. 

https://sportengemeenten.nl/dossiers/dossier-kunstgras-en-milieu/ 

https://sportengemeenten.nl/vsg-pleit-voor-uitzondering-voor-synthetische-infill-kunstgrasvelden-

bij-eu/ 

https://www.plasticsoupfoundation.org/2017/06/europa-wil-schone-en-veilige-kunstgras-velden/ 

 

Onze conclusie is simpel;   Wij als gebruiksdeskundigen zijn van mening dat rubber schadelijk      

                                                         is voor gezondheid en milieu. Rubberkorrels op een sportveld kan 

                                                         gewoon niet goed zijn en past niet meer in deze tijd. 

Ons advies;   Geen rubberkorrels op sportvelden in de Gemeente Medemblik. 

Mocht het college toch beslissen om weer met rubber infill te gaan werken bij de renovatie van de 

velden gaan wij er van uit dat dit een weloverwogen keuze is en dat de clubbesturen geen enkele 

verantwoordelijkheid dragen voor de (korte en lange termijn) gevolgen van deze keuze. 

https://sportengemeenten.nl/dossiers/dossier-kunstgras-en-milieu/
https://sportengemeenten.nl/vsg-pleit-voor-uitzondering-voor-synthetische-infill-kunstgrasvelden-bij-eu/
https://sportengemeenten.nl/vsg-pleit-voor-uitzondering-voor-synthetische-infill-kunstgrasvelden-bij-eu/
https://www.plasticsoupfoundation.org/2017/06/europa-wil-schone-en-veilige-kunstgras-velden/

